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  Białe Błota, dnia 21.02.2023 r. 

BRG.0012.5.2.2023 

 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 21.02.2023 r. od godz. 15.30 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli Przewodnicząca Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 

radny Bronisław Balcerowski,  Sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki, mieszkańcy. 

Nieobecna radna Patrycja Harczenko-Staszewska 

 

Magdalena Sznajder Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powitała zebranych, 

odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych i sprawdziła listę obecności. 

Poinformowała, że do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wpłynęła petycja wielokrotna w sprawie 

braku komunikacji autobusowej do sołectwa Łochowo.  

Radna Katarzyna Tomicka przekazała, że Komisja Rewizyjna rozpoczęła kontrolę realizacji przez 

Wójta Gminy Białe Błota skarg uznanych przez Radę Gmin jako zasadne w latach  2020-2022.   

Z informacji uzyskanych na komisji Rewizyjnej wskazano, że należy tylko powiadomić skarżącego 

o rozstrzygnięciu danej skargi.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder stwierdziła,  że nie zgadza się z takim 

stwierdzeniem stwierdzając, że celem osoby składającej skargę jest naprawa zaistniałej sytuacji, 

która jest przedmiotem skargi.  

Sołtys sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki mówił, że w ślad uchwały uznanej za zasadną 

powinny być podjęte działania ze strony urzędu w celu naprawy.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder mówiła, że wpłynęły również skargi od 

mieszkańców sołectwa Ciele i rady sołeckiej sołectwa Ciele  dot. przywrócenia dawnego 

kursowania autobusów. Skargi zostały uznane przez Radę Gminy Białe Błota jako zasadne, 

jednak wójt  również się do tego nie ustosunkował.  Zdaniem radnej są to „samowolki” nie 

zgadza się z takim rozwiązaniem. Mówiła, że była założycielką komitetu wójta  i cieszyła się, że 

mieszkaniec, który zajmie funkcje wójta zacznie działać z mieszkańcami. Stwierdziła, że może 

przeprosić mieszkańców za takie działania. Tematyka linii autobusowych pojawia się już 

wielokrotnie, a Rada Gminy podejmuje uchwały aby autobusy jeździły do Łochowa. Pytała, czy 

przybyła na posiedzenie komisji mieszkanka otrzymała pisma złożone do Zarządu Dróg. 

Mieszkanka odpowiedziała, że nie otrzymała pism.  
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Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder stwierdziła, że konieczne jest ponowne spotkanie z 

Zarządem Dróg z Bydgoszczy. Przekazała, że jest w trakcie rozmów w celu organizacji takiego 

spotkania.   

Sołtys sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki przekazał, że Rada Gminy Białe Błota w budżecie na 

rok 2022 zabezpieczyła środki na przedłużenie linii autobusowej nr 92 do Łochowa, co nie 

zostało wykonane. Pytał, co się zadziało z pieniędzmi, które Rada Gminy zagwarantowała w 

budżecie na linię nr 92 i linie 42. Linia 42 powstała i autobus jeździ, a linia 92 nie powstała. Pytał 

co się stało z tymi pieniędzmi. Mieszkańcy Łochowa walczą od 2019 roku o linie autobusową od 

początku jak powstała linia 90 i rozszerzona została linia 92 przedłużona do Drzewiec, gdzie 

można było to wykonać, a w stosunku do mieszkańców Łochowa, Lisiego Ogona, Łochowic są 

opory.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder skierowała pytanie do radnego Bronisława 

Balcerowskiego, kto powinien wykonać uchwały Rady Gminy. 

Radny Bronisław Balcerowski odpowiedział, że organ wykonawczy. 

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder przekazał, iż komisja Rewizyjna otrzymała 

odpowiedź, że obowiązkiem wójta jest powiadomienie skarżącego o rozstrzygnięciu skargi.  

Radny Bronisław Balcerowski stwierdził, że skarga nie jest egzekucją do wykonania tylko  jest 

stwierdzeniem, że jest coś wadliwego. Komisja wydaje opinię, a Rada Gminy podejmuje 

uchwałę. Wójt powinien to wykonać. 

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder przekazała, że zostanie zorganizowane spotkanie z 

Zarządem Dróg przy udziale przedstawiciela mieszkańców. Następnie poddała pod głosowanie 

petycję uznając petycję za zasadną.  

Głosowanie: 

Radna Magdalena Sznajder- za 

Radna Katarzyna Tomicka- za  

Radna Katarzyna Tomicka mówiła, że w godzinach rannych jeżdżą autobusy krótkie, a autobusy 

przegubowe jadą o godz. 11, gdy mieszkańcy są w pracy.  

Kolejnym tematem omawianym przez komisję była petycja sołtysa, rady sołeckiej oraz 

mieszkańców Sołectwa Przyłęki dot. usunięcia z projektu budżetu na rok 2023 zadania pod 

nazwą „Budowa świetlicy w Przyłękach”. Na spotkanie przybył Sołtys Sołectwa Przyłęki Piotr 

Mikołajczak.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych 

osobowych, powiała zebranych na posiedzeniu komisji oraz odczytała treść petycji.  

Sołtys Sołectwa Przyłęki Piotr Mokołajczak stwierdził, że petycja nie została skierowana do 

komisji tylko do przewodniczącego rady, ponadto odbyła się już sesja na której został przyjęty 

budżet w związku z tym obecnie nie ma już nad czym dyskutować. Stwierdził, że spotkanie jest 

bezprzedmiotowe.  
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Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder stwierdziła, że w każdym sołectwie powinny 

funkcjonować świetlice, w Cielu jest świetlica i prawdopodobnie zebranie wiejskie odbędzie się 

na zewnątrz, ponieważ świetlica nie jest udostępniona.  

Sołtys Sołectwa Przyłęki Piotr Mokołajczak stwierdził, że Rada Gminy Białe Błota zdjęła środki 1,5 

mln zł m. in na świetlice.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder mówiła, że pieniądze zostały ściągnięte dlatego, że 

nie zostały rozliczone poprzednie środki.  

Sołtys Sołectwa Przyłęki Piotr Mokołajczak odniósł się do formy prowadzenia sesji przez 

przewodniczącego rady dot. czasu  wypowiedzi osób zabierających głos w wolnych wnioskach.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder mówiła że sołtys Sołectwa Przyłęki obraził jej 

osobę odczytując na sesji treść pisma, którego nie napisała. Następnie poddała pod głosowanie 

treść petycji wskazując petycje jako niezasadną.  

Głosowanie: 

Radna Magdalena Sznajder- za 

Radna Katarzyna Tomicka- za  

Kolejnym tematem omawianym przez komisję było pismo mieszkańców dotyczące budowy  

ul. Żeńców w Białych Błotach.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder powitała przedstawicieli ul Żeńców w Białych 

Błotach, odczytała pouczenie o ochronie danych osobowych. Poinformowała, że komisja 

otrzymała od Zastępcy Wójta wyjaśnienia  na zadane wcześniej pytania dot. ul. Żeńców.  

Z uzyskanej  informacji wynika, że w celu realizacji ww. inwestycji konieczne jest opracowanie 

dokumentacji projektowej i uzyskanie stosownej decyzji organu administracji architektoniczno- 

budowlanej, obecnie gmina dysponuje projektem z 2012 roku. W związku z tym, iż w okresie  

3 lat od terminu określonego w zgłoszeniu nie rozpoczęto prac budowlanych zgłoszenie straciło 

ważność. Po upływie terminu należy dokonać kolejnego zgłoszenia w tym celu niezbędne jest 

opracowanie nowego projektu budowlanego sporządzonego na aktualnej mapie do celów 

projektowych. W związku z powyższym wniosek mieszkańców zostanie poddany analizie w 

zakresie wykonanego projektu i budowy ul. Żeńców w Białych Błotach na etapie tworzenia 

projektu budżetu na rok 2024 oraz WPF na lata 2024-2026. W uzupełnieniu do pisma, Zastępca 

Wójta informuje, że przez ostatnie półtora roku  nie otrzymano w referacie Dróg i Gospodarki 

Odpadami żadnego zgłoszenia  odnośnie równania, zastoisk wody itp. ul. Żeńców. W dniu 

15.02.2023r. wykonano objazd tej ulicy i stwierdzono, że nawierzchnia gruntowa jest w 

zadowalającym stanie jak na obecną porę roku. Brak większych ubytków przy zastoiskach wody. 

Na to potwierdzenie zostały załączone fotografie.  

Mieszkaniec, przedstawiciel z ul. Żeńców przekazał, że pisał pisma do wójta w przedmiotowej 

sprawie, lecz bez rezultatów. Wszystkie sąsiednie ulice zostały wykonane tylko pozostała  

ul. Żeńców.  
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Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder przekazała, że nie przypomina sobie żadnego 

wniosku odnośnie tej ulicy. Proponowała aby problem ten zgłosić do radnych z Białych Błot. 

Radny Bronisław Balcerowski stwierdził, że w poprzednich latach była omawiana ulica Żeńców.  

Radna Katarzyna Tomicka mówiła, że  w Białych Błotach wprowadzone zostały do realizacji 

nowe ulice, a nie zostały wykonane ulice, które oczekują na realizację od lat.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder przekazała, że z jednej strony jest to wniosek 

zasadny, z drugiej strony niezasadny ponieważ budżet na 2023 rok został zamknięty. 

Proponowała, aby to zadanie ująć w budżecie na rok 2024 lub wprowadzić do WPF. Komisja nie 

można uznać sprawy jako zasadnej, ponieważ nie ma środków na jej realizację.  

Radna Katarzyna Tomicka proponowała, aby wnioskodawca wystąpił do radnych z Białych Błot, 

aby zajęli się tym tematem.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder stwierdziła, że jest to niegospodarność gminy, 

ponieważ zostały wydane już środki na projekt.  

Radny Bronisław Balcerowski proponował, wpisanie tej ulicy do WPF.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder poddała pod głosowanie pismo w sprawie budowy 

ul. Żeńców w Białych Błotach. 

Komisja uznała pismo jako niezasadne ze względu na fakt, że budżet na rok 2023 został już 

przyjęty.  

W kolejnej części posiedzenia komisji rozpatrywana była sprawa wyrównania ul. Izoldy.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder powitała przybyłych na posiedzenie komisji, 

odczytała klauzule dot. ochrony danych osobowych i odczytała treść pisma. Przekazała, że 

otrzymała pismo, odpowiedź w sprawie ul. Izoldy, z której wynika, że na ulice wyłożono ok 20 

ton kruszywa w postaci destruktu asfaltowego, nieznacznie zmieniono spadek nawierzchni w 

celu odprowadzenia nadmiaru wód opadowych w kierunku ul. Chlebowej. Pracownicy ZWIUK 

wyregulowali właz studzienki kanalizacyjno- sanitarnej i oznaczyli zasuwy wodociągowe. W dniu 

16.02.2023r. pracownicy Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami wykonali naprawę nawierzchni 

ulicy. Obcy materiał w postaci płyt betonowych, gruzu i innych odpadów pobudowlanych został 

ściągnięty, stwierdzono materiał obcy w drodze.  

Radna Magdalena Sznajder dodała, że wraz z odpowiedzią zostały załączone zdjęcie zaistniałej 

sytuacji. Ponadto w trakcie realizacji harmonogramu okazało się, że na ulicy Izoldy nie da się 

wykonać wyłącznie równania z mechanicznym zagęszczeniem przy pomocy równiarki drogowej z 

uwagi m. in na brak widocznej infrastruktury sieci kanalizacji sanitarnej, brak widocznych zasuw 

wodociągowych, wbudowanie materiałów nieznanego pochodzenia w drogę- gruz, płyty 

betonowe. Nieprawidłowe zagospodarowanie wód opadowych na nieruchomościach 

przyległych do drogi skutecznie przyczyniło się do degradacji gruntowej nawierzchni ulicy z 

uwagi na tworzenie się zastoiska wód opadowych.  
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Mieszkaniec stwierdził że ulica powinna zostać odpowiednio wyprofilowana, aby woda 

odpływała do studzienki odpływowej. Obecnie woda się zbiera dlatego, że nie ma gdzie 

odpływać. Ponadto mówił, że na ulice został wysypany żużel,  który powoduje kurz.  

Sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki stwierdził że kruszywo stosowane na drogi nie 

nadaje się na ten cel, bo po opadach deszczu następuje wypłukanie i ponownie robią się dziury. 

Stwierdził, że równanie dróg powinno być wykonywane 4 razy w roku i powinno być wysypane 

inne kruszywo.  

Radny Bronisław Balcerowski zaproponował, aby Referat Dróg przekazał informację Radzie 

Gminy w jaki sposób zostały zakończone prace z remontem ulicy Izoldy.  

Przewodnicząca Komisji  Magdalena Sznajder poddała skargę pod głosowanie uznając skargę 

jako zasadną. 

Głosowanie:  

Radna Katarzyna Tomicka- za 

Radna Magdalena Sznajder- za 

Następnie głos zabrał mieszkaniec, którego skarga była rozpatrywana na wcześniejszym 

posiedzeniu komisji. Skarga dotyczyła parkingu znajdującego się na terenie Szkoły Podstawowej 

w Białych Błotach. Mieszkaniec domagał się likwidacji parkingu. Skarga została  uznana przez 

komisje jako zasadna. Przedstawiona uchwała nie została podjęta przez Radę Gminy.  

Mieszkaniec stwierdził, że na sesji nie został przedstawiony żaden dokument dotyczący 

legalizacji, odbioru pod względem bezpieczeństwa. Dzieci są zagrożone i część radnych to 

zalegalizowała. Samochody osobowe stoją na boisku szkolnym. Za nielegalną budowę są 

wysokie kary. Mieszkaniec stwierdził, że jeżeli w ciągu dwóch tygodni nie nastąpi zmiana w tej 

sprawie to będzie dokonana kontrola.  

Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

Protokół na podstawie nagrania  

sporządziła: Anna Cabańska  

 

Przewodnicząca Komisji  

    

    Magdalena Sznajder 

  

 


